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Csomád Község Önkormányzat 

Képviselő-testülete 

2161 Csomád, Kossuth Lajos út 69. 

Szám: 17/2013. 

 

17. Jegyzőkönyv 
 

Készült: A Fóti Közös Önkormányzati Hivatal Csomádi Kirendeltség (2161 Csomád, 
Kossuth Lajos út 69.) tárgyaló termében 2013. december 09. napján, (hétfőn) 

18
00

 órai kezdettel megtartott közmeghallgatásról. 

 

 

Jelen vannak:  Klement János    polgármester, 

 Matejka Márton   alpolgármester, 

 Miklecz Mihály    képviselő, 

 Stipka István    képviselő, 

 Szőnyi Tamás   képviselő, 

 Tompa János   képviselő, 
 Tóth László     képviselő, 

 Chrobák Zoltánné dr.  jegyző, 

 Dóráné dr. Kuzmann Katinka Zita aljegyző, 

 Gombai Mártonné    jegyzőkönyvvezető 

 

Meghívottak: jelenléti ív szerint 

 

Megjelentek: 83 fő csomádi lakos jelenléti ív szerint 

   

Klement János polgármester: 

Köszöntötte a megjelenteket, a képviselő-testületi ülést megnyitotta.  
Megállapította, hogy az ülésen 7 képviselő-testületi tag megjelent, a képviselő-testületi 

ülés határozatképes.  

Jegyzőkönyv hitelesítőnek Matejka Márton és Tóth László képviselőket javasolta, amely 

javaslatot a Képviselő-testület egyhangúan elfogadott. 

Jegyzőkönyv vezetésével Gombai Mártonné igazgatási főmunkatársat bízta meg. 

Javasolta a meghívóban szereplő napirendi pont elfogadását. 

A napirendet a Képviselő-testület egyhangúan jóváhagyta. 

 

Napirend: 

1. Beszámoló Csomád Község Önkormányzatának 2013. évi tevékenységéről és a 
2014. évi terveiről. 

Előterjesztő: Klement János polgármester 
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1. Napirend 

Beszámoló Csomád Község Önkormányzatának 2013. évi tevékenységéről és a 

2014. évi terveiről. 

Klement János polgármester: 

Tisztelettel köszöntöm a Tisztelt Lakosságot! A Tisztelt meghívott vendégeket! 

Eltelt a választási ciklus 3 éve. Ideje, hogy visszatekintsünk az elmúlt évek 

legfontosabb eseményeire, és tájékoztatást adjunk az előttünk álló év terveiről. 
A 2010. évi választások után nem számíthattunk arra, hogy az önkormányzati rendszer 

teljesen átalakul, hiszen iskola állami fenntartású lett, a működtetését is átadta, mert 

3000 fő alatti településeknek lehetőségük volt, hogy a működtetést is átadja az 

államnak. A Képviselő-testület úgy döntött, hogy átadja, ezzel, 22 MFt-ot megspórolt 

a költségvetésében. Természetesen nem engedtük el a pedagógusok kezét, továbbra is 

támogatjuk az iskolát, a tankerület igazgatójával közösen megbeszélve oldjuk meg a 

felmerülő problémákat, amiben tudunk, segítünk. 

2000 fő alatti települések önálló hivatallal nem rendelkezhetnek, ezért a járáson belül 

közös hivatalt kellett létrehozni valamelyik településsel, sokat dolgoztunk azon, hogy 

mint csomádi kirendeltség legyen. Ez Fót város hivatalával megvalósítottuk, a 

lakosság helyben intézheti hivatalos ügyeit. 
Sikerült elérni, hogy a Járási Hivatalból hetente kétszer helybe jöjjön az ügysegéd és 

intézze a járási hivatalhoz tartozó ügyeket, azért, hogy ne kelljen utaznia a 

lakosságnak. 

Egy biztos, továbbra is mindent megteszünk, hogy Településünk lakossága az elérhető 

legjobb helyzetbe kerülhessen. 

Eddigi eredményeink, megvalósult fejlesztések, tervezett beruházások: 

1. Kommunikációs csatornáink bővítése, megújítása (újság, honlap) 

2. Közbiztonságot növelő eszközök pályázaton való elnyerése, térfigyelő 

kamerarendszer kiépítése az Iskolában és a Művelődési Házban, Polgárőrség részére 

gépkocsi vásárlás.  
3. Közbiztonság megerősítése, körzeti megbízott folyamatos jelenléte. A körzeti 

megbízott kéthetente fogadóórát tart községünkben. 

4. Műfüves futballpálya létesítése pályázati támogatással, 

5. Falumúzeumban kemence, és fölé közösségi színtér (fészer) épült. 

6. József Attila utcai járda kb. 2 km hosszan és a két gyalogátkelőhely megépült, 

a harmadik a Veresegyházi buszmegállók között akkor épül meg, ha az útszakasz 

felújításra kerül. 

7. Temető ravatalozó épülete új előtetőt kapott. 

8. Elindítottuk az uniós támogatással épülő bölcsőde közbeszerzést, úgy 

terveztük, hogy ebben az évben át is adjuk, de mivel magasak voltak a beadott 

árajánlatok, elindítottuk a harmadik közbeszerzési fordulót, mely jelenleg folyik. 
Reméljük eredményes lesz és elkezdhetjük a bölcsőde építését. 

9. A sportöltözőt terveink szerint át akartuk adni ez évben, de a közbeszerzési 

eljárásokra beadott ugyancsak magas árajánlatok miatt ez is elhúzódott. Késő ősszel 

lett kiválasztva a kivitelező, a beruházás átadása jövő év tavaszán fejeződik be. 

Indultunk BM pályázaton sportöltöző támogatásra, Pest Megye kivételével mindenhol 

elbírálták a pályázatokat. Kérdeztük a Belügyminisztert, hogy mi az oka. Azt a választ 

kaptuk, hogy esetleges plusz források esetén még az idén újabb támogatásokat 

ítélhetnek oda, határideje december 13-a. 

10. Ebben az évben terveztük költségvetésünkbe az orvosi rendelők, Irtvány utca 

építését is. Belügyminiszter év elején levélben megkereste településünket, mivel jól 
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gazdálkodtunk, nem volt hitelünk, azokat a beruházásokat soroljuk fel, amelyek a hitel 

felvétele miatt elmaradtak. A Képviselő-testület döntése alapján ezek a beruházások: 

Irtvány utca 70-80 MFt, faluközpont 300 MFt, mertünk nagyot álmodni, a geotermikus 

energiával történő fűtés kiépítését több 1,200 MFt. Bízva abban, hogy valamelyik 

beruházásunkat támogatni is fogják. Sajnos a mai napig nem kaptunk választ. Ezért  

ősszel a faluközpontos tervünket megbontottuk. Az orvosi rendelők terveinek 

egyeztetésén már túl vagyunk, melyek az orvosok, védőnő, Szakhatóságokkal folytak, 

bízva abban, hogy télen a építési engedélyek meg lesznek, tavasszal el tudjuk kezdeni 
az építkezést. 

11. Szennyvízcsatorna korszerűsítési terveit megrendeltük. A tervek elkészültek, 

most vannak szakhatósági engedélyezési szakaszban, bízva abban, hogy télen ezek 

lezárulnak és lehetőségünk lesz pályázaton indulni. 

12. Terveink között szerepel a két falurészt összekötő bicikli út megvalósítása. 

Megvizsgáltuk, sajnos önkormányzati úttal nem vagyunk összekötve, ezért csak a 

közút mellett valósítható meg. Ehhez a közútkezelő hozzájárulása szükséges. Bízunk 

benne, hogy el tudjuk indítani ezeket a terveket is. Ezt a bicikliút kiépítést egészen a 

Vasútállomásig tervezzük. A vasútállomás felújításra kerül a MÁV által, parkoló, 

biciklitároló épül, aki vonattal szeretne utazni.  

13. A két buszöböl között gyalogátkelőhely kiépítésének lehetőségét is 
megvizsgáljuk. 

14. További járda, út terveket szeretnénk elkészíteni, esetleges pályázati 

lehetőségek esetére felkészülve. 

15. A József Attila út új aszfalt burkolatot kapott. a sok levélváltásnak, 

tárgyalásnak meglett az eredménye. 

16. Templom utcai játszótérre megvannak a tervek.  

17. A bölcsőde megépítését követően előtte is tervezünk játszóteret. 

18. Evangélikus Egyház támogatása, templom, orgona, gyülekezeti ház, parókia. 

A Képviselő-testület 2014. évi költségvetési koncepcióját megtárgyalta és az előbb 

felsorolt beruházásokra, fejlesztésekre a költségvetésben a fedezet rendelkezésre áll. 
A felsorolt fejlesztések, beruházások mellett fontos a község biztonságos működése, 

mely ugyancsak a jövő évi koncepcióban szerepel. 

Végezetül szeretnék kitérni két aláírásgyűjtésre. 

Hrubos Csaba csomádi lakos 45 aláírással lakossági kérelmet nyújtott be az 

Önkormányzathoz: 

1. Határozottan lépjenek fel a CSM -nél a bűz megszüntetésének ügyében.  

2. A Verebeshegy utcai CSM útvonalon a zajt okozó zökkenőket szüntessék meg. 

3. Sportöltöző költségvetését, (96 millió Ft) vizsgálják felül.  

4. A megspórolt összeget fordítsák az orvosi rendelőre és/vagy a bölcsőde építésére.  

5. Létesítsenek kerékpárutat a falu és a vasútállomás (üdülőövezet) között. 

 
1. Nyitott kapukat döngetünk. Az Önkormányzatnak is célja, hogy a bűz 

végérvényesen megszűnjön, ezért is kezdeményeztük az FCSM vezérigazgatójával 

levelezést, ezért szerveztük a lakossági fórumot. Ha nem érnek célba a megbeszélések, 

akkor a megfelelő hatósághoz fordulunk, hogy ezt a komposztáló műveletet 

függesszék fel. 

2. A Verebeshegy utcai FCSM iszaplerakó felé vezető úton zajt okozó zökkenők 

ügyében az Önkormányzat árajánlatot kért az úthibák kijavítására, ha az FCSM nem 

vállalja a hibák helyreállítását, az Önkormányzat, egyeztetve az út tulajdonosával, 

Merész Sándor úrral, saját erőből elvégzi a munkát. 
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3. Sportöltöző építési költsége nettó: 76 930 346,- Ft, bruttó: 97 701 539,- Ft. 

2010-ben a Képviselő-testület Sport- és Szabadidő központ létesítését tervezte el, 

amire sajnos pályázati lehetőség nem nyílt, ezért 2012-ben ütemszerűen, 1 ütemben a 

sportöltözőt terveztettük meg. A terveket a Sportkör vezetésével egyeztette a tervező, 

majd egy kibővített sportköri ülés, illetve egy kibővített gazdasági bizottsági ülésen a 

tervező bemutatta a terveket, ezután engedélyezésre kerültek. Ebben az évben a 

kiviteli tervek alapján közbeszerzési eljárás keretében kiírásra került a Sportöltöző 

építése. Az első közbeszerzési eljárás során magas árajánlatok érkeztek, ezért egy 
második közbeszerzési eljárást indított a Képviselő-testület, azzal, hogy a terveket 

műszakilag dolgozza át a tervező. Ez a módosítás az építési engedélyt nem érintette. A 

második közbeszerzési eljárásra 9 céget hívott meg a Gazdasági Bizottság, melyből 6 

cég adott be árajánlatot, melyek nettó 76-85 MFt közöttiek, ezért a Képviselő-testület 

úgy látta, hogy ezt a meglévő tervet ezen a költségen lehet megépíteni. Megbízta a 

legkedvezőbb árajánlatot adó céget a kivitelezéssel. Ezzel a két közbeszerzési 

eljárással vizsgálta felül a Képviselő-testület a Sportöltöző költségvetését. 

4. A kerékpárútról az előzőekben már adtam tájékoztatást. 

Szőnyi Tamás képviselő úr 161 aláírással lakossági kérelmet nyújtott be az 

Önkormányzathoz az alábbi felvetésekkel: 

 „Tiltakozásom fejezem ki a 96 millió forintos sportöltöző felépítése ellen. 

Módosítsák a költségvetést az alábbiak szerint:  

- A vendéglátóipari egységet vegyék ki a beruházásából és annak a költségét építsék 

be az orvosi rendelő felújításába 

- jelentősen csökkentsék a sportöltözőre szánt beruházás összegét 

majd az ebből fennmaradó összeget az új bölcsőde építésére fordítsák.” 

Amint már az előzőekben is kifejtettem, a sportöltöző kivitelezőjét kétfordulós 

közbeszerzési eljárás során választottuk ki. A sportöltöző nem csak annak a 80-100 

sportolónak épül meg, hanem mindazon csomádi lakosoknak is, akik sportolni 

vágynak, valamint a községben nagyobb teret igénylő rendezvények lebonyolítása 

céljából. 
Megnyugtatásul főleg az ott lakóknak, akik aggódnak a zaj miatt, a büfé 

üzemeltetésére külön figyelemmel leszünk, hiszen egy büfé helyiség nem kell, hogy 

feltétlenül zajos tevékenységgel járjon együtt. Erre van falunkban jó példa a 

Művelődési Házban és az új iskolában is.  

Az orvosi rendelő épületét felújítottuk, azonban ennél több pénzt erre a 80-100 éves 

épületre véleményünk szerint már nem érdemes költeni. Ehelyett, - amint az 

költségvetésünkben is szerepel – újat építünk. 

A feltett kérdésekre a választ megküldtük Szőnyi Tamás képviselő úrnak, kérve őt, 

hogy tájékoztassa a beadvány aláíróit is. 

Megjegyezném, hogy Szőnyi Tamás képviselő úrnak már az előzetes egyeztetések 

során kellett volna jeleznie aggodalmait. Mint építési vállalkozónak tudni kellene, 
hogy milyen költségekkel jár egy vállalkozási szerződés felmondása.  

Az a véleményem, hogy ennek a 1.700 lakosú kis település fejlődése páratlan. 

Megépült az óvodánk, iskolánk, Művelődési házunk, épül a sportközpontunk és 

rövidesen kezdődik a bölcsőde beruházás 

A fejlesztéseket beruházásokat csak közösen tudjuk megvalósítani. És ha ezek 

megvalósulnak élhetőbb településsé válik Csomád.  

Össze kell fognunk és végre együtt kellene dolgoznunk, hogy a falu önállósága 

lehetőség szerint minél nagyobb mértékben megmaradjon.  
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Tóth László képviselő: 

Tisztelt Falugyűlés! 

Szeretettel köszöntök Mindenkit! Örülök, hogy ismét találkozunk! Jó látni, hogy 

milyen sokan együtt vagyunk. Legalább első kézből közvetlen informálódhatunk. És 

ez manapság nagyon fontos. 

Csak a lényegről fogok beszélni. Mondok két szót. Együtt és Bizalommal. Ezek 

hiányát látom minden problémánk gyökerének. És most azért álltam ki ide, hogy 

ennek véget vessek. Néhány fontos témát szeretnék kiemelni. Elmondani, én hogyan 
látom, aztán azt is, hogy miért úgy látom, aztán meglátjuk közelednek-e az 

álláspontok. Együtt és bizalommal. Első téma: 

Most kb 1200-1300 felnőtt korú büntetlen előéletű lakosa van Falunknak. Ebből a 

nagyjából 1200-1300 büntetlen előéletű felnőtt korú lakosból kb. 22 vállalja azt, hogy 

éjszakánként autóba ül, elindul járőrözni, vigyázni mindannyiunk nyugalmára, 

családunk biztonságára értékeinkre. 

És másnap mennek kialvatlanul munkába. Kb. 22 ember, egy szolgálathoz két ember 

kell, kb 5-10 éjszaka alatt lepörög ez a létszám. Úgyhogy higgyék el, fárasztó. Egy kör 

a faluban kb. 20-22 km. Ez 15-25-km/órás tempóban bő egy óra, és ez csak egy kör.  

Ez társadalmi munka, nem jár érte fizetség. Bárki, aki bármi keveset is tesz a 

közösségért, ha csak egy virágot elültet, szerintem tiszteletet és megbecsülést 
érdemelne. Megkapják ezek az emberek ezt a megbecsülést és tiszteletet? Bárkinek 

jogában áll vigyázni a másik ember családjára és másnap kialvatlanul munkába menni, 

ezt ne feledjük el! 

Salamon András elnök úr mindent megtesz ezért a kis csapatért, éppúgy mint ahogy 

bármikor számítani lehet rá, ha a faluért kell tenni. Köszönöm ezt neki, meg nem csak 

neki, mindenkinek, aki teszi a dolgát Matyóka, Svehla, Mészáros, szerencsére hosszan 

sorolhatnám. És ahol működik az Együtt és Bizalommal ott az eredmények is jönnek. 

Méltatlannak tartom az ezeket az embereket érő verbális támadásokat, 

számonkéréseket. Hol áll a polgárőr autó, meg mikor merre jár. Legyen már egy kis 

bizalom, kérem. Ha állt az autó annak biztos oka volt, ha meg ment annak is. Ezek az 
emberek tisztességes felelősségteljes emberek, ki akarja ezeket és milyen jogcímen 

felülbírálgatni? Legyen már egy kis bizalom! Mi erről a véleményük? 

Második téma. Saját településünk, saját lakóközösségünk.  

Úgy látom, sokan nem tudják, mi a teendő ha valami hibát látnak, például néhányan 

mondták nekem, hogy mennyire bosszankodtak, mikor kiégett a közelükben vagy itt-

ott az utcai lámpa. Tekintse kérem mindenki ezt a kis falut sajátunknak, kis saját 

lakóközösségünknek. 

Ha csőtörés lenne és három méter magas sugárban szökőkútként szállna a víz, 

mindenki biztosan tudná, hogy mit tegyen, venné elő a telefonját, vagy szólna 

valakinek, hogy azonnal intézkedjen. Itt is ez a helyzet. Cselekedni kell, nem 

bosszankodni. Ez az Önök faluja. Én arra kérek mindenkit, érezze magát annyira 
felelősnek saját falujáért, saját családja biztonságáért, legyen annyira lokálpatrióta, 

hogy ha valami hibát lát, akkor cselekedjen, ne mérgelődjön. 

 

Harmadik téma. Együtt és bizalommal. Tavaly a közmeghallgatáson elmondtam, hogy 

igyekszünk javítani a kommunikáción. Most azt hallom, hogy gondok vannak a 

kommunikációval a Lakosság és a testület/önkormányzat között. 

Mi is az a kommunikáció? Adás és visszacsatolás. Újságot csináltunk meg új honlapot, 

hírlevél küldő szolgáltatással, ami nem valami gyakori dolog az önkormányzatok 

között. A mi rendszerünkhöz is külön programot kellett íratni. Meglehetősen egyedi és 

szerintem előremutató lépés volt ez. Bármi, ami Csomád honlapjára felkerül, 
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automatikusan kopogtat a polgártárs e-mail fiókjában. Tudnak ennél gyorsabb, jobb 

megoldást?  2013 van, mi jobb megoldás lehet ennél? Én azt vártam, hogy lesz majd 

egy-két jó szó, hogy ez tényleg jó ötlet, de sehonnan ilyen visszajelzést nem kaptam. 

Még azoktól sem, akik pedig mindig minden jót igyekeznek észrevenni és újságjukban 

tárgyilagosan tájékoztatni, még azok sem dicsérték ezt az önkormányzatoknál nem 

gyakori és előremutató rendszert. 

Ez persze csak vicc volt.De félretéve a tréfát, azért hozattuk létre ezt a rendszert, 

hogy aki kicsit is komolyan érdeklődik, az azonnali és tényszerű információhoz 
juthasson. 2013-ban én erre jobb és gyorsabb megoldást nem tudtam kitalálni, de 

valahol tévedhettem, mert nem működik. Ma kérdeztem le, 2013. december 9-én, friss 

az adat 18-an vannak mindösszesen feliratkozva, 18-an. Ebből kb. 4, aki az 

üzemeltetés, monitorozás végett feliratkozott rendszergazda, ilyesmi. Ez számomra 

egyértelműen kudarcot jelent. Jobbat én nem tudok, ez meg nem működik, pedig az 

alapötletet még mindig nagyon jónak tartom. Én most úgy látom, hogy bár lehet, hogy 

tökéletlen a kommunikáció, a jó szándék megvan. Az adás-oldal többé-kevésbé jól 

működik. A vételi oldalt és különösen a visszacsatolásokat jó lenne erősíteni.  Mi erről 

a véleményük?

Negyedik téma. Gumicsontok, helyi politikai indulatkeltések. Időnként a földutakat 

javítani kell. A nyaralórész útjai például 2010-től legalább 6-szor lettek leszórva, 
szerencsére erre nem érkezett kifogás. Tavalyi évben három vagy négy év kihagyás 

után javítva lett az Irtvány utca és az Arany János utca is. Én az Irtvány utcában 

lakom, ezért ebből is igyekeztek néhányan politikai ügyet csinálni. Ha az Arany János 

utcában laknék, akkor az lenne jobban a köztudatban.  

Kérem szépen, ha bárki irigyli ezt az utat előttem, az nyugodtan elviheti. Mi erről a 

véleményük? 

Együtt és bizalommal. Építkezések. Állandóan lebegteti néhány ember, hogy itt azért 

vannak építkezések, mert biztosan valamiféle sundám-bundám ügyek lehetnek a 

háttérben. Akinek bizonyítéka van bármiféle visszaélésre, annak kutya kötelessége azt 

előtárnia!Erről Önök mit gondolnak? 
Aki ezt nem teszi meg és úgy terjeszt ilyesmit, az csak a saját komolytalanságát 

bizonyítja be. Rendőrségi nyomozás folyt Csomádon. Hűtlen kezelés volt a vád. Bő fél 

év nyomozás után a rendőrség e szavakkal zárta le a vizsgálatot. Mégis mindig 

előkerülnek ezek a vádaskodások. Unalmas és elveszi az ember kedvét, de komolyan. 

Belefásulunk.  Jó lesz az Önöknek? Mi erről a véleményük? 

Sok Csomádival beszéltem, és sokszor került szóba a pénz kérdése. Engem meglepett, 

hogy sokan nem tudják azt, hogy a Polgármester úron kívül itt senki nem vesz fel egy 

fillért sem. Utánanézettem. Ebben a ciklusban kb. 40 Mft-ot jelent a falu javára, hogy 

a képviselők nem vesznek fel pénzt. Ami pénz így a falu kasszájában marad. Bér és 

járulékköltségek, bizottsági és egyéb díjak, költségtérítések. 40 millió Ft!  

1700 fős településeken nem ilyen témákról szoktak vitatkozni, mint amiről nálunk. 38 
M Ft + áfát magyarul bruttóban bő 48 Mft-ot simán kifizettettek volna velünk a 

geotermikus ügyben egy olyan tervre, amivel semmit nem tudtunk volna kezdeni. 

Folytassam? Két perc alatt bebizonyítom, hogy nem magától értetődő, hogy tele a 

kassza. Kérem, az, hogy ebben a faluban van pénz, és tudunk haladni az 

következménye valaminek. Együtt és Bizalommal. 

Polgármester urat kikezdték, hogy hét és félmilliós polgármester. Meg sok egyéb 

negatív jelzőt is aggattak rá. Csak a piszkálódás éltet itt néhány embert úgy látom. Mi 

erről az Önök véleménye? 

Nemrég elkészült a járda. Én örültem neki. Kevesen tették meg nálam többször az utat 

azon korábbi rossz járdán, azt ki merem jelenteni. Ég és föld a különbség. Tudunk 
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ennek örülni? Megtudtuk, hogy nem tud leszivárogni a víz és a szegőkövek meg nem 

engedik lefolyni. Ekkora maflaságokat hallhattunk. Miért kell, hogy néhány ember 

mindig belepiszkítson az örömünkbe? Mit gondolnak Önök erről? 

Itt van most ez a sportöltöző „ügy”.Emlékeznek még idősebb testvérére, a geotermikus 

ügyre? Hónapokon át sulykolták néhányan, hogy itt a nagy lehetőség és vigyázó 

szemünket a képviselőkre vessük, és lett lakossági fórum, ahol már a hőcserélők 

méretéről jöttek a kérdések, én meg ott a hátsó sorban már attól féltem, hogy ha a 

hőcserélők színében is sikerül megállapodni, akkor belevágunk a projektbe. 
Aztán felálltam és elmondtam, hogy mi a helyzet. Úgy ahogy van. Engem azóta is 

foglalkoztat egy kérdés. Ezt a néhány igen fontos részletet a szervezőktől miért nem 

hallhattuk korábban?  Én erre csak két magyarázatot találtam.  

Vagy nem tudtak róla több évnyi előkészület és a témában való naprakészségük mellet 

sem, vagy tudtak róla, de nem tartották fontosnak megemlíteni. Nem találtam ezen 

kívül más magyarázatot. Önök melyik verziónak örülnének jobban? De most 

komolyan. Melyiknek? Nem tudott róla vagy nem tartotta fontosnak, hogy önök is 

tudjanak róla. És ha ezt merjük továbbgondolni, hová jutunk? Mi erről a véleményük?  

Napnál világosabb volt mindenkinek, hangsúlyozom, mindenkinek, hogy ezen 

körülmények között ez a projekt nem megvalósítható. Csak arra volt jó, és arra nagyon 

jó volt, hogy felkorbácsolja a „politikai” indulatokat. Elégedetlenséget, bizalomhiányt 
gerjesszen.  Együtt és bizalommal.  

Sportöltöző ügye. Mit gondolnak, miért a kivitelezői szerződés aláírása után lett 

elindítva az aláírásgyűjtés a sportöltöző ügyében? Biztos vagyok benne, sokan jöttek 

ide azért, hogy a sportöltözőről beszéljünk. De tényleg, mit gondolnak, miért a 

kivitelezői szerződés aláírása után lett elindítva az aláírásgyűjtés a sportöltöző 

ügyben? 

Kicsit furcsa most a helyzet Csomádon. De nem reménytelen.  Együtt és bizalommal. 

És akkor nem fordulhat még egyszer elő, hogy bábokként, feláldozható 

közkatonákként használják Önöket. Megépül az orvosi rendelő és a bölcsőde is, meg 

minden, amiről a tájékoztatás is kiment. Fejlődünk, minden évben továbblépünk, ha 
hagynak. Együtt és bizalommal, ez a két dolog kell „csak” hozzá. Mi erről a 

véleményük? De most komolyan. 

 

Matiscsák Ferenc csomádi lakos: 

Felháborodását fejezte ki a sportöltöző építése miatt. Megyei első osztályban játszó 

csapatnak minek ilyen sportpálya és öltöző. Aztán meg újabb adót vetnek ki. Már 

harmadik alkalommal kérdezte meg falugyűlésen, hogy mikor épül meg az 

egészségház. Minden évben benne van a költségvetésben és mégsem építik meg. 

Kifogásolta, hogy miért nincsenek fenn az Önkormányzat honlapján a testületi-ülések 

jegyzőkönyvei. A templom és az Önkormányzat épületének állapotára hívta fel a 

figyelmet. Mindenütt a világon az egyházi és a világi jelképek a legszebbek.  
 

Matejka Márton alpolgármester: 

A sportöltöző ügyében 160 aláírást gyűjtöttek össze. Komoly dolog. Akik aláírták, 

tudják-e, hogy mi ennek a kockázata, mennyibe kerülne az Önkormányzatnak? A 

meglévő szerződést fel kellene bontani. Mérlegelni kell, mibe kerülne ez a falunak. Ha 

tudták volna, nem írják alá. A munkálatok elkezdődtek, az alapozás készen van, most 

akarjuk megállítani? Két közbeszerzési eljárás került lefolytatásra a kivitelező 

kiválasztására. Ebben az időszakban kellett volna aláírásokat gyűjteni, vagy a tervezés 

időszakában. Sok a 96 MFt. Az óvoda, az iskola is sokba került, a Falumúzeum, a 4 

buszöböl, a ravatalozó előtetője is. Ennek az épületnek évtizedekig kell szolgálnia. 
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Úgy, hogy az akkori igényeket is ki kell majd tudnia szolgálni. Az a sok, amit kétszer 

kell megcsinálni. Például a szennyvízcsatorna, újra lett tervezve, 12 éve épült meg és 

nem jó. Az lesz drága, az már egyszer ki lett fizetve. A sportpályát pár éve felépítették, 

volt teniszpálya, kézilabdapálya, betonozott lelátó. Egyik évben felépítették másik 

évben lebontották, az a drága. A 21. században építünk ilyen volumenű épületet és az 

a legnagyobb kérdés, hogy legyen-e büfé. A büfé nyereségét a sportra lehetne 

fordítani. Az önkormányzat tulajdona lesz. A sportöltöző megépítése nem 

veszélyezteti a többi beruházás megépítését. Nem biztos, hogy a sportöltözőről szól ez 
az egész. A képviselők lejáratása a cél. Azt hallotta, hogy a régi öltözőt 10 Mft-ból fel 

kellene újítani. Annak az épületnek nincs alapja, koszorúja. Ha ilyen épületekre 

költenénk, az kerülne sokba. A templom felújításához olyan közel még nem álltunk, 

mint most. Eddig egy pályázaton sem nyertünk. Most megint indultunk pályázaton. 

Közben folyik adománygyűjtés a gyülekezet tagjai között. 4-5 MFt között van az 

adományok összege, amit a lakosság adott össze, az Önkormányzat 10 MFt-ot adott. A 

templomunk műemlék. A műemlék-felügyelet komoly felújítási feltételeket ír elő. 

Újabb adó bevezetésével riogatják az embereket. A kommunális adó már 10 éve 

7.000,- Ft. A testület nem tervez adóemelést. 

 

Ifj. Szőnyi Tamás csomádi lakos: 
Az aláírásgyűjtést egy kempó edzés után találtuk ki, amikor észrevettük, hogy 

elkezdték építeni. Idősebb Szőnyi Tamásnak semmi köze hozzá, nem is tudott róla. 

2010-ben döntötték el a faluközpont megépítését, a sportötöző terveit 2012-ben 

döntötték el, és mégis a sportöltözőt építik meg. Ez a probléma, a sorrend nem 

mindegy. 

 

Matejka Márton alpolgármester: 

Azért épül a sportöltöző, mert a focicsapat magasabb osztályba került és nem kapta 

meg az engedélyt a sportpályára. Nem lehet közút a pálya és az öltöző között. A 

faluközpont építésére pályázatot vártunk. Most meg lett bontva a terv. Nem hiszi, 
hogy a jelenlegi orvosi rendelővel akkora gond lenne. Nagy eredmény, hogy minden 

nap van rendelés. Az új rendelő tervezés, egyeztetés alatt van, azon vagyunk, hogy 

minél előbb elkészüljön. 

 

Klement János polgármester: 

2010-ben készültek el a faluközpont tervei. Pályázaton nem nyertünk. A 

belügyminiszter felé írt levélben is jeleztük, hogy posta, orvosi rendelők, gyógyszertár 

építését tervezzük. 

 

Soós József csomádi lakos: 

A Lestyináról érkezett, ott lakik. Nem két aláírásgyűjtés történt, hanem három. 
Kérdezte, hogy 2014. évi költségvetésben mennyi van félretéve a bicikliútra és 

Egészségházra. Az elmúlt időszakban folytatott közbeszerzésekre mennyi csomádi cég 

lett meghívva. Hogyhogy nem csomádi cég nyert, hanem egy gyulai cég. 

Sportcentrumnak milyen részlegei lesznek. Embereknek épül nem a focicsapatnak. A 

honlap nagyon jó, hogy megszületett. Nagyon sok idős ember nem internetezik, 

másfajta kommunikációt kellene csinálni nekik. Amiről nem tudunk, nem tudunk 

ellene tiltakozni. A víkendeken évente kétszer van felújítva az út, nem tartja 

megfelelőnek. A sportöltöző tervei hol lettek bemutatva, hol van fenn a honlapon. A 

harmadik aláírásgyűjtésen 48 aláírás van. Kérdezi, hogy hol kezdődik Csomád. Akkor 

a víkendek nem Csomádhoz tartozik, mert a tábla majdnem a veresi kereszteződésnél 
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van. Kérik, hogy legyen a Lestyinai buszmegálló feltételes megálló. Szombaton két 

busz van. Gyalogos és kerékpárút a Lestyina és a Vasútállomás között. Lestyina és 

Levente föld között összeköttetés. Nem kell bicikliút, csak gyalog lehessen 

közlekedni. Az aláírási íveket átadta. 

 

Klement János polgármester: 

A csomádi táblát csak a közútkezelő helyezheti át. Pár éve át lett rakatva a tábla. Volt 

egy-két gyorshajtás. Akkor tudtuk meg, hogy csak akkor lehet kérni a tábla 
áthelyezését, ha megvilágított gyalogos járda van kiépítve. A Lestyina belterület, ott 

50 km-rel lehet menni.  

 

Soós József csomádi lakos: 

Ha nincs kirakva a település tábla, honnan tudják, hogy belterület. 

 

Klement János polgármester: 

Írásban fog válaszolni. 

 

Németh Viktória csomádi lakos: 

Nem csak a Levente földön érezni az iszaplerakó bűzt, hanem a Lestyinán is. 

Klement János polgármester: 

Felkérte az FCSM Zrt. Jelenlévő képviselőit, hogy tájékoztassák a lakosságot. 

 

Román Pál FCSM Zrt.: 

Az Észak-Budapesti szennyvíztisztító telep vezetője elmondta, hogy a csomádi 

komposztáló telepen energia komposzt előállítása folyik. Hajléktalanok 

foglalkoztatása folyik. Az együttműködési megállapodás szerint, kiépült egy levegő 

illatosító rendszer, élőfásítás történt, dinamikus szagmérési rendszert is működtettek. 

Az utóbbi időben nem mértek bűzt. Most jön az az időszak, amikor teljesen leáll a 

tevékenység.  
 

Csikósné Ladányi Zsuzsanna csomádi lakos: 

Kérdezte, hogy tavaszra meg lesz-e a csarnok. Az együttműködési megállapodásban 

szereplő határidőn már régen túl vannak. Ha tavaszra nem épül meg, akkor addig nem 

fogják a tevékenységet folytatni?  

 

Román Pál FCSM Zrt.: 

A tevékenység leállításában nem kompetens. 

 

Németh Viktória csomádi lakos: 

Nincs a sport ellen, de komolyabb problémák vannak a faluban. Miért nincs 
összekötve a víkendek a faluval? Miért nincsenek megcsinálva az utak? Itt van a 

bűzprobléma és mégis egy sportöltözővel vannak elfoglalva.  

 

Stipka István képviselő: 

Az elmúlt évben a járdaépítésre meghívtunk egy csomádi konzorciumot, aki 54 Mft + 

ÁFA összegért akarta megépíteni. Jött egy vidéki vállalkozás, aki 25 Mft-ért csinálta 

meg. Sportöltöző építésre 4 csomádi építőipari vállalkozás lett meghívva, az első 

körben 150 Mft-os ajánlatok jöttek be. A műszaki paramétereket csökkentettük. 

Kiírtuk a második közbeszerzést. Amikor a csomádi vállalkozások látták, hogy 

mennyire le vannak tolva az árak, 3 cég nem adott be ajánlatot. Egy dolog a lényeg, a 
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vállalási ár. A csomádi céget kellett volna választani? A drágábbat? A bölcsőde 

közbeszerzésre is meghívtuk a csomádi vállalkozásokat. A Polgármester urat 

meghazudtolták az első körön, hogy szándékosan nem hívott meg egy csomádi 

vállalkozást. A harmadik körben meghívtuk a csomádi céget, még ajánlatot sem adott 

be, mert látta, hogy mennyire le vannak szorítva az árak. Az a lényeg, hogy minél 

olcsóbban legyen megcsinálva a beruházás. 

 

Németh Viktória csomádi lakos: 
És az örök garancia? 

 

Stipka István képviselő: 

Miért előzte meg a sportpálya az egészségházat? Eddig előkészültünk tervekkel, és ha 

kiírtak pályázatot, indultunk. Faluközpont terveink vannak, de közben közös hivatalt 

alakítottunk Fóttal. Ha rendezvények vannak a faluban, szükség van WC-re, büfére. 

Ezért is épül a sportöltöző. A sportpálya alkalmatlan mérkőzések rendezésére. Az 

öltöző építése úgy indult, hogy leültünk a sportvezetéssel és egyeztettük a terveket. A 

bölcsőde pályázatra jelentkeztünk, de fel volt jelentve az önkormányzat, ezért 

félretették. Amikor lezajlott a vizsgálat és mindent rendben találtak, nyertünk a 

pályázaton. Ebbe a bölcsődébe már egy éve gyerekek járhatnának. 
 

Tóth László képviselő: 

Volt egy lakossági fórum. Jeleztük az FCSM felé, hogy vége a türelmünknek. 

Határozott intézkedéseket kérünk. Az idős emberek is interneteznek. A 

kommunikációban ott látom a hibát, hogy nem közvetlenül teszik fel az 

Önkormányzatnak a kérdéseiket. A Lestyina két buszmegállója közötti gyalogátkelő 

között nagyon sokba kerülne. Fótligethez hasonlítja a helyzetet, országúton létesített 

gyalogátkelő ott 13 MFt-ba került. Az orvosi rendelő nagyon fontos, a sport meg nem 

tud működni. Nehéz döntés. Az üdülőterület összközműves, majd ha nem 40 család 

lakik ott, hanem több, akkor nagyobb lesz a fejlődés. Nekünk településszinten kell 
gondolkodni.  

 

Németh Viktória csomádi lakos: 

Akkor ezek szerint Önök különbséget tesznek a víkenden lakók és a faluban lakók 

között? 

 

Klement János polgármester: 

Nem akarták a csatornát az üdülőterületen, odavittük, nem akarták a közvilágítást, 

odavittük. Belterületbe vonni most már egyenként is lehet. Odavittük a csatornát 30 

MFt-ért, nem kérte senki. Csak Csomádon lehet, hogy nem kötelező rákötni a 

csatornára. Az utat évente kétszer rendbe tesszük. A Volántól naponta kérjük, hogy 
több járat legyen. 

 

Veresné Turda Viktória csomádi lakos: 

A reggeli buszjáratok zsúfoltságát kifogásolta. 

 

Klement János polgármester: 

Látjuk a problémát. Újabb levélben kértük a megoldását. 
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Gurbán Tibor csomádi lakos: 

A járdaépítéssel kapcsolatban kifogásolja, hogy a Táncsics közben a Pest felé 

közlekedő buszmegálló nem lett kiépítve.  

 

Klement János polgármester: 

A következő költségvetésbe betervezzük. 

 

Birgány Lajos csomádi lakos: 
A tegnapi napon nagyon jó öregek napját tartottak itt a Művelődési Házban. Az 

üdülőterületről többen jöttek volna a Közmeghallgatásra, ha valaki behozta volna őket. 

Javasolja, hogy a polgárőr autót küldjék ki legközelebb. 

 

Klement János polgármester: 

Megköszönte a javaslatot. 

 

Hrubos Csaba csomádi lakos: 

Megköszönte, hogy a helyi újságban megjelentették az aláírásgyűjtésüket. Kérik, hogy 

a márciusi újságban írják meg az azóta történteket. A geotermikus energiával 

kapcsolatos pályázatot kérte figyelni és kérte a testület támogatását. 
 

Matejka Márton alpolgármester: 

Arról beszéljen Hrubos Csaba, hogy mennyibe került volna az önkormányzatnak, ha 

belemegy a geotermikus energia tervek megvásárlásába. 40 Mft-ot kellett volna 

kifizetni. Csomádon csak pályázattal valósítható meg.  

 

Hrubos Csaba csomádi lakos: 

Indult pályázat. Megnyertük volna a pályázatot. A Veresiek már a 4. kutat fúrják. A 

testület nem támogatja. 

 

Matejka Márton alpolgármester: 

Veressel nem lehet Csomádot összehasonlítani, mert nincs annyi közüzem, akiknek el 

lehet adni a geotermikus energiát. 

 

Salamonné Sinkó Mária Művelődési Ház vezető: 

Megkérdezte, hogy van-e kérdés a Művelődési ház tevékenységével kapcsolatban. 

 

Matiscsák Ferenc csomádi lakos: 

Kifogásolta, hogy a szüreti mulatságon nem jutott neki székelykáposzta. 

 

Salamonné Sinkó Mária Művelődési ház vezető: 
Átadta a szót Jakabné Marikának, aki a főzésnél segített. 

 

Klement János polgármester: 

Az idei évben voltak a legtöbben a rendezvényen. 

 

Jakab Jánosné csomádi lakos: 

Évek óta segít a falu közösségének. Nem lehet előre megmondani, hogy egy 

rendezvényen hányan lesznek.  
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Sára Edit csomádi lakos: 

Segített a főzésnél. 60 kg káposzta, 30 kg hús lett megfőzve. 150 literes üst tele volt. 

Még javában zajlott a műsor, amikor a lovasok és fellépők már megették a fele 

káposztát. 

 

Klement János polgármester: 

A lényeg nem az, hogy ki mennyit evett. 

 

Salamonné Sinkó Mária Művelődési Ház vezető: 

A Csomádi Tükör irkálóinak mondta, hogy kérjenek bocsánatot, mindazokért, amiket 

leírtak az újságjukban, Hogy tudnak véleményt mondani azok, akik nem járnak a 

rendezvényekre.  

 

Lepsényi László csomádi lakos: 

Közmeghallgatást lehetne tartani minden jelentős témában. Legalapvetőbb az 

információ, a kommunikáció hiánya. Nagyon vigyáznak, hogy információ minimális 

kerüljön ki a testületből. Ha ennyire titkolóznak, találgatásra ad okot. Nem az a 

probléma, hogy sportöltöző épül. A probléma abban van, hogy kivel beszélték meg, 

kivel egyeztették a terveket? Arról van szó, hogy 6-7-en összejönnek és megbeszélik a 
dolgokat. Nem volt szokás, hogy megbeszéljék az emberekkel. Van javulás. Az elmúlt 

években 5-6 jegyző volt. Talán nem véletlen. Mos is vannak ügyek, amik a jegyző 

asszonynál vannak. Várjuk a válaszokat. Mi is azon vagyunk, hogy ez a falu előrébb 

menjen. Miért nem lehet, hogy a képviselők mennek el az emberekhez és hallgatják 

meg őket? Az öltöző sokba kerül. Illet volna az emberektől megkérdezni, hogy 

akarják-e? Sok az iskola, sok, az óvoda, sok a Művelődési Ház. Az iskola, 400 Mft 

helyett 650 Mft-ba került. Mindent Kolossa úr tervezett, kivéve egyet. Úgy, hogy soha 

nem tervezett iskolát, óvodát, bölcsődét. Szörnyű, rá lehet nézni az iskolára. Mária 

programokról beszél. A probléma az, hogy ez egy művelődési ház, a sportnak az 

iskola tornatermében lenne a helye. Nekem sincs ilyen végzettségem, pedig van négy 
diplomám, de nem értek hozzá. Kellene hozzá olyan iskola, szellemi kapacitás. 

Lehetnének olyan programok, amik ide valók. Tavaly rosszabb volt a helyzet, a 

vezetés és a hozzá közel álló személyek voltak a gyűlésen. Sajnos nem volt az a köz. 

Sajnos most sincs az a köz, akinek szólhatna. Azt gondolom, hogy az 1.600 

Csomádiból jelentős része örül az újságnak. Mivel ingyen kapják, hálásak az emberek. 

Soha nem hallottam a polgármestertől, hogy az mondta volna, igen örülünk neki, igaz 

van benne sok kritika, ami lehet, hogy nem is mindig igaz. Stipka képviselő mondta 

korábban, hogy nem kell bölcsőde. Ha meghallgatnánk egymást, jobban működne ez a 

testület. Kell az öltöző, nem biztos, hogy ekkora és ennyiért. Abból kéne megépíteni, 

amennyi van rá.  

 

Salamonné Sinkó Mária Művelődési Ház vezető: 

Kérdezte Lepsényi urat, hogy milyen jogon ítéli meg a munkáját? Vannak felettes 

szervezetei, akik felügyelik a munkáját. Csak azért, mert a személyével nincs 

megelégedve. 10 éve vezetője a Művelődési Háznak, sok új programmal próbálkozott, 

nincs mindenre érdeklődés.  

 

Selényi Péter csomádi lakos: 

Lepsényi úr mondandójában vannak jó gondolatok, de sértegetve mondja el.  
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Stipka István képviselő: 

Az év bármely napján elmennek a Művelődési Ház előtt, nincs szabad parkoló. Olyan 

programok vannak, amik a falu lakosságát érdeklik.  

 

Salamon András csomádi lakos: 

Miért baj az, ha az Önkormányzat először azokat a létesítményeket építi fel, amit az 

emberek sokat használnak? A Művelődési Ház alatt volt egy pince, amit alámosott a 

víz 93-ban. Miért nem tömörítették be akkor a pincét? Az akkori vezetők nem tették 
meg. Ezért került most sokba a felújítás. 

Birgány úr, ha megszervezi, a polgárőr autó beszállítja az embereket. A falu szépül 

előre megy, akinek ez az életvitel nem tetszik Csomádon, el lehet menni. 

 

Bagyánszki János csomádi lakos: 

Lepsényi úr mocskolódik. Önnek a polgármester nem bologató János, Stipka képviselő 

úr nem stipkapista, hanem Stipka képviselő úr. 

 

Lepsényi László csomádi lakos: 

Bólogató János elnevezésnek oka van, a polgármester mindenre bólogat, de semmi 

sem történik. A személyes beszélgetésnek nincs értelme, a polgármester letagadja. 
Bagyánszki úr ahhoz mit szólna, amit a Stipka képviselő a gazdasági bizottsági ülésen 

mondott Fejes úrnak.  

 

Matejka Márton alpolgármester: 

Azt mondta Lepsényi úr, hogy a polgármester hazudott, letagadta, amit mondott? Ha 

valaki hazudott, az maga volt. Hogy indult a képviselő választáson? A törvény Önnek 

nem adott lehetőséget, mégis elindult. Azt mondta, hogy ja nem tudta, hogy erre is 

vonatkozik. 

 

Stipkáné Jakab Csilla csomádi lakos: 
Olvasta a Tükör című újságban, amit Fejes úr írt. Máshogy hallotta azoktól, akik ott 

voltak. Szeretné, ha Fejes úr elmondaná a nyilvánosság előtt, hogy hogy történt. 

 

Fejes Sándor csomádi lakos: 

Rendszeresen részt vesz a gazdasági bizottsági ülésen. Ami akkor történt, nem az ő 

feladata. Megtette a megfelelő bejelentést a rendőrség felé. A rendőrség döntötte el, 

hogy eljárást indít garázdaság miatt. Meg kell várni az ügy végeredményét. Ígérte, 

hogy le fogja írni újra és mellé teszi a rendőrség határozatát az ügyről. 

 

Eich László Tankerületi igazgató: 

Január 1. óta a csomádi iskola fenntartója képviseletében van jelen. Az a cél, hogy 
legalább olyan színvonalon működjön az iskola, mint eddig. Az infrastruktúra 

megfelelő, a pedagógusok mindent megtesznek. További jó tárgyalást kívánt. 

 

Eich László 21:00 órakor távozott az ülésről. 

 

Klement János polgármester: 

Átadta a szót Gyenes Szilárdnak, a Zöld Híd Kft. Igazgatójának. 
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Gyenes Szilárd Zöld Híd Kft. Igazgatója: 

109 település ellátásáért felel a Kft. 101 település közmeghallgatásán vett részt. Ez az 

egyik leg érdekfeszítőbb. Amit itt létrehoztak, az nagyon szép, próbáljanak meg 

együttműködni. A hulladékgazdálkodás átalakuló feladat. Ha bármilyen ellátási 

probléma akad, forduljanak bátran az ügyfélszolgálathoz. Háztartásonként szelektív 

hulladékgazdálkodás folyik. Kormány döntése értelmében január 1-jétől csak 

köztulajdonban lévő társaság, nonprofit formában láthatja el ezt a hulladékszállítási 
feladatot. Indítványozta, hogy nézzék meg a hulladékgazdálkodás háttér munkálatait. 

 

Fejesné Gellért Mária csomádi lakos: 

Kérdezte, hogy ennek cégnek Gémesi György, Gödöllő polgármestere a főnöke? 

 

Gyenes Szilárd Zöld Híd Kft. Igazgatója: 

Jelenleg a cég tulajdonosa 100 %-ban a 109 önkormányzatból álló társulás. Ennek a 

társulásnak az elnöke Gémesi György úr. 

 

Fejesné Gellért Mária csomádi lakos: 

A Tükörben megjelent cikk Gémesi György úr cikke volt, az ő véleményét tették be az 
újságba. 

 

Soós József csomádi lakos: 

Kérdezte, van-e lehetőség arra, hogy a víkendeken nem állandóan fizetnék a 

szemétszállítást, hanem megvennének 10-15 zsákot? 

Gyenes Szilárd Zöld Híd Kft. Igazgatója: 
A szemétszállítási díj egységes a településeken. Az üdülőterületekre vonatkozó 

szabály szerint, ugyanúgy igénybe kell venni életvitelszerűen a szemétszállítást, azzal, 

hogy a Képviselő-testület által megállapított mérték lehet, de minimum 50 %.  

 

Klement János polgármester: 

Megköszönte a tájékoztatást. 

 

Gyenes Szilárd 21:15 órakor távozott az ülésről. 

 

Latorczay Gábor rendőr alezredes: 

A váci Rendőrkapitányság vezetője elmondta, hogy 35 település közbiztonságáért 

felelnek. Járásilag, ügyészségileg, bíróságilag Dunakeszihez tartozik Csomád, 

rendőrségileg Váchoz. Céljuk, hogy a lakosságot közelebb hozzák a rendőrséghez. 

Őrbottyáni rendőrőrshöz 6 település tartozik az eddigi 17 helyett. A rendőrség 

átalakuláson ment keresztül. Központi irányítás lett. Nem lesznek elveszett hívások, 
gyorsabb lesz az intézkedés. Köszöni a meghívást. Szívesen tartanak előadást a 

közbiztonságról, különös figyelemmel az idősekre.  

 

Klement János polgármester: 

Megköszönte a tájékoztatást. 
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Tóth László képviselő: 

A nézetkülönbséget abban látja, hogy mivel a szüreti mulatságon mi voltunk a 

vendéglátók és a szlovákiai testvértelepülésről érkezettek a vendégek, nekik járt a 

maradéktalan kiszolgálás. Lepsényi úrra vonatkozóan, mindazokat, amiket mondanak, 

hogy itt olyan mértékben megy a mellébeszélés, a hazudozás. Nem tudja, nem látja. 

Mindenkivel együtt tud működni, aki a falu fejlődését tartja szem előtt. 

 

Kelemen Ildikó iskolaigazgató: 
Most már jól működik a rendszer. Az önkormányzat tehermentesült sok költségtől. 

Mindenki nagyon sokat dolgozik, sok a program. Kérdezte, hogy van-e kérdés, kritika. 

Szlovák nyelvoktatásra 10 szülő jelentkezett. Nem találnak nyelvtanárt. 

 

Klement János polgármester: 

Megköszönte a igazgató asszony tájékoztatását. 

 

Fejes Sándor csomádi lakos: 

Keresték Matyóka Tamással a jogszabályt arra vonatkozóan, hogy nem választhatja el 

közút a sportpályát az öltözőtől, de nem találták.  

 

Matyóka Tamás Csomádi KSK elnöke: 

Idézte az idevonatkozó jogszabályt.  

 

Fejes Sándor csomádi lakos: 

Tóth úr az Ön házán túl is van út. 

 

Klement János polgármester: 

Fejes úr elnézte, más murvával van leszórva azon a darabon, mint addig. 

 

Marcsek Sándor csomádi lakos: 
Fejes úr és Lepsényi úr újságjában becsületsértő cikkek vannak a polgármester úrra, 

képviselőkre. Mindenki hülye, nem ért hozzá, mindenki lop, csal. Fel is jelentették, de 

a rendőrség nem talált semmit. Vissza kéne dobni a labdát. Tudja, hogy ki 

finanszírozza, az aki azt a rossz utat csinálta az FCSM felé, ráerőltette a 

szennyvízcsatornát a falura, nem működik. Azokat támadják, akik jól dolgoznak. Nem 

szabad hagyni. Javasolta, hogy az újság úgy írjon, hogy ezeket az embereket meg kell 

becsülni. Gondolják meg, mint írnak. Ez piszkos munka, nem szabad tűrni. Jóra kell 

törekedni, építő jellegű kritika nincs az újságban.  

 

Kovács János csomádi lakos: 

Megkérte Lepsényi urat, ezzel az úrral csináljon az újságjukba riportot ezekről a 
dolgokról, amiről beszélt. 

 

Lepsényi László csomádi lakos: 

Nagyon szívesen, minden lakossági levelet megjelentetnek az újságban. 

 

Klement János polgármester: 

Valószínű ez a véleménye az embereknek. Megkérte Lepsényi urat, mutassa meg a 

múlt havi újságot. Lepsényi úr nem találta meg az újságot.  
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Fejes Sándor csomádi lakos: 

A tavalyi közmeghallgatáson az alpolgármester azt mondta, hogy valóban van 

iskolánk, de nincs hozzávezető út. Van a falunak orvosi rendelője, ami helyett újat kell 

építeni. A sportpályán nincs WC. Az orvosi rendelő sokkal fontosabb, mint egy büfé. 

 

Matejka Márton alpolgármester: 

Pontosította, hogy van sportpályája, de nincs öltözője. Az orvosi rendelő napirenden 
van, fel fog épülni. 

 

Matiscsák Ferenc csomádi lakos: 

Megértené, ha a sportöltözőre is vártak volna pályázatot, mint az orvosi rendelőre. 

 

Lajtos János evangélikus lelkész: 

A konfliktusokat meg kell oldani. A Szentírásból három dologra hívja fel a figyelmet; 

szeresd a másikat, imádkozz érte, gyűjts parazsat a fejére. Ezen az alapon meg lehet 

oldani a konfliktusokat. 

 

Jakab Jánosné csomádi lakos: 
Volt olyan idő, amikor Csomádon nem volt szén, úgy állt az Önkormányzat. Fótra jár 

orvoshoz, mert ott van bejelentkezve. Ahhoz képest a csomádi rendelő barátságos, 

tiszta. Ha lesz rá pénz, el fog készülni. 

 

Klement János polgármester: 

Faluközpontra van tervünk, így terveztük. Nem ért célba, most megbontottuk. 

Elkezdődött, az orvosi rendelő tervei készülnek. Kisebb lett az önkormányzat. A 

lányok túl vannak terhelve. 3-4 beruházást nem is tudnánk egyszerre végezni. 13 éve 

polgármester, igenis bólogat, arra, ami előre viszi a falut. 

 

Fábián Balázs csomádi lakos: 

Az adatokat nyilvánosságra kell hozni, megoldaná a konfliktusokat. Többet kell 

dolgozni, többet kell beletenni. 

 

Matejka Márton alpolgármester: 

Talán türelmesebbnek kéne lenni. 

 

Stipkáné Jakab Csilla csomádi lakos: 

Az önkormányzat teszi a dolgát a legjobb tudásának megfelelően. Nagyon sok időt 

fordítanak a feljelentések kivizsgálására. 4 évente van lehetőség választani. Az 

újságban megjelenő hazugságokkal kapcsolatban, megjelent egy cikk, amiben arról 
írtak, hogy Rátóton van a polgárőr autó családi rendezvényen. 

 

Soós József csomádi lakos: 

Jó lenne, ha elindulna egy párbeszéd. Nem érdemes a múlttal foglalkozni, előre kell 

nézni. Ne a honlapra tegyék fel a terveiket, hanem az újságba tegyék bele. Itt van a 

Tükör újság, abba is lehet megjelentetni híreket. 

 

Németh Viktória csomádi lakos: 

Javasolja, hogy a képviselők menjenek el a falu egy területére és hallgassák meg az 

embereket.  
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Klement János polgármester: 

Volt egy közös képviselő, aki kézbe tartotta a Víkendek ügyeit, várjuk, hogy legyen 

egy ember, aki most is képviseli az ott lakókat. 

 

 

Több kérdés, hozzászólás nem volt, 22:20 órakor berekesztette az ülést. 

 
 

 

K. m. f., 

 

 

 

 

Klement János         Chrobák Zoltánné dr. 

  polgármester                                     jegyző 

 

 
 

 

 

 

Tóth László          Matejka Márton 

  jk. hitelesítő                   jk. hitelesítő 


